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ГОДИШЕНЪ АБОНАМЕНТЪ: 
За общини задължителенъ 200 лева 
За училищни настоятелства 100 . 
За кооперац., читалища и частни лица. 50 т 

Т а н с H I 
За обявлени* ма асмчки общински, обществени, 

държавни и кооперативни* учрежасми«, на дума или км. 
с|м. ло 1 ла. За баланси на кооперацн и синдикати «а 
страница по 150 ла 

ЗАБЕЛЕЖКА* Таксите са сме-лтъ *а една публи
кация, при поаторсмис таксите се уя»*о1.вагъ. 

ВСИЧКО бЪ ПРЕДПЛАТЯ. 

Българскиятъ Манчестеръ 
Споредъ последните свепения, съ кои 

то се разполага, въ Габрово се иаброяватъ 
124 индисгриални заведения отъ които въл
нени предачни 5, памучни тъкачни 4, ле
нени тъкачтг~17, вълнени *^^!ГОНогшни~<1г 
гайтанджийски 17» за изкуствени вълни 
3. трикотажни 18. пасмантерийни 1, ко
жарски 17, кожухарски 1 за кожени 
издалия 4, о б у щ а р с к и , 2, ж*лезо-
л^ярни 7, ножарски 1. за кревати 1, за 
гвоздеи и др 2, дърводелски 4, за кълъпи 
Ь за четки 1. за копчета !• тухли и кере
миди 2» за бои 1, за варъ 1» за барутъ 2, 
мелничарски 3, електрически 4. 

Тия препприятия рвзполагатъ съ енер
гия отъ 5,474 конски сили» отъ които 2.550 
се падатъ на вълнените препачни и тъкачни 
фабрики. В/южениятъ въ инаустоиплнигЬ 
предприятия капиталъ се изчислява иа 
462.3 милиона лева, отъ които 194 8 въ 
сгради и 267.5 въ машини. Най-много ка
питалъ еж вложени въ вълнената предач-
на и тъкачна индустрия — 207 милиона лв. 
Вълнената индустрия разполага съ 15,544 
вретена и 175 стана и гайтанджийската съ 
577 чарка. 

Средно дневно с/к заети въ Габровската 

индустрия 3,252 души работници, отъ които 
само въ вълнената — 1590 пуши 

Производството презъ 1926 г.» за която 
Д0£ледна година еж систематизирани лан-
ните. е възлЪзло общо на 608 милиона 
лева# отъ които 250 милиона леьо се па
датъ на вълнените фабрики. 141 мил. лв. 
2а кожарските. 52 мил. лева за трикотаж
ните и лр. Вълнените предачниии за сж-
шата година еж работили съ 67,5 на сто 
отъ капацитета си, а тъкачните - съ 55,5 
на сто. Памучните тъкачници еж използу
вали 63,5 но сто оть капацитета си. 

Заедно съ едрите инаустриплни пред
приятия въ Габрово сжшестуаятъ и 4АЬ 
занаятчийски ргботилниии. коию застжп-
ватъ 25 различни производства Бирата ко* 
жарска индустрия е създала 162 обушерски 
работилници* предв^н^та инпустрия дава 
материалъ н? мнего трикотажни работил
ници и по този нечинъ известни произве
дения на габровската промишленость имагь 
часп» огъ пласмента си въ самото Габрово, 
кждето дребните работилници изработватъ 
въ нови произведения фабрикатите на ед
рата индустрия. 

в. „Слово* 
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1 1 1 КООПЕРАТИВНО ДВЛО Ц 

Селото и кооперацията 
Днесъ стопанска България се огъва подъ 

тежка икономическа криза, — криза която ра
зяжда творческата мощь на нашия народъ и 
убива всека идея за по-големи материални блага, 
които еж основата на всеко начинание и културна 
придобивка. Тежката репарационна ръка души 
всека свободна икономическа проява; бремето отъ 
войната спъва лекия ходъ на нашето стопанско 
развитие. Отъ друга страна селското ни произ
водство намалява. Селата се разсипватъ материално 
и мизерията взема по-страшни и по-страшни раз
мери, 

Погледнете имотното състояние, разгърнете 
имлячните регистри въ общините, за да се уве
рите за сетенъ пжть, че нашия селянинъ се на
мира въ задънена улица, отъ която не ще може 
да излезе никога, ако продължава да води единъ 
напълно примитивенъ стопански животъ (подъ 
имотно състояние кека се разбира недвижимия 
имотъ въ ниви. ливади, гори ит. н) Селска Бъл
гария въ своето абсолютно болшинство не прите
жава по-вече отъ 10—50 дек. на стопанство, отъ 
50—100 дек. еж малко, а отъ 100 нагоре еж 
единици, за които не може да се говори. 

При това положение на нещата, като се има 
предвидъ, че тая земя ще се раздели на семей
ства надминаващи 4—5 члена — каквито еж сел
ските — и ще се падне максимумъ отъ 5—10 
дек на всеко ново семейство; отъ друга страна, 
като се има предвидъ, че населението се разра
ства, а земята остава сжщата и че н1вма отъ къде 
да се купи, то ние ще получимъ нови малки, раз
дробени стопанства, които далечъ не могатъ да 
задоволятъ най-елементарните нужди на произ 
водителя, а за отделяне продукти за пазаря и 
дума да не сгава. И при намаляването, земята не 
само, че не може да бжде плодородна, но ще-от
слабне толкова че ще престане да дава всекакви 
доходи. Въ такъвъ случай нашиятъ селянинъ ще 
требва да потърси други занаяти и сръчности, 
за да може да изкара своята прехрана. Открива 
се големиятъ въпросъ: на кжде ? Къмъ града ли, 
кждето фабричното производство е мъртво и къ
дето търговско-стопанския животъ е полуогасналъ? 
Всекидневните нужди ще тракатъ на вратата на 
нашиятъ селянинъ и той, останалъ безъ земя и 
средства, ще се намери изтласканъ на големия 
кръсгопжть на живота, и ще простре безпомощно 
ръце къмъ отчаянието, То ще го тласне по опасни 

наклонности. Ето защо требва да се опомнимъ 
на време и потърсимъ лекъ за болестьта 

Мисля, че не сме първи въ това положение, 
за да чертаемъ нови пжтища на спасение. Народи 
по културни отъ нашия еж намерили отдавна 
разковничето и намъ остава да се проникнемъ огь 
съзнанието, че сме длъжни да направимъ нещо, 
за да се избавимъ огь мизерията, която ни грози-

Земята се ризпокжса на съвсемъ дребни пар
чета поради дележъ. Не е разумно да се губи 
време и се разтака земледелеца отъ една нива 
на друга, поради тая раздрсбеность. Отъ друга 
страна земята отслабва, защото не само не се тори 
съ модерни—химически торове, но и тези които 
се получаватъ отъ животните не се използватъ 
разумно Невежество, но и толкова невежество не 
може да бжде. Получаватъ силенъ торъ отъ до
битъка и вместо да го използватъ и съ него уд 
воягъ плодовитостьта на своята нива, тегохвърлятъ 
на двора, вали го дъждъ, снегъ, грее го слънце и 
всички хранителни вещества се отделятъ. И следъ 
като »yiHUt«—сиречъ като остане само боклукъ 
на тора го носятъ на нивата — губене на време 
и нищо повече. Държавата схващайки голямата 
загуба е взела присърце разумното торене на зе
мята. Катедрите отпускатъ суми и материали 
(даромъ) на производителите за насърдчение по
стройката на модерни торища. Но и това като че 
ли не може да застави нашия производитель да 
схване ползата и значението отъ улесненията, 
които му се правятъ. Не е, обаче, само торенето, 
което прави земята не доходна — важенъ е и на
чина на обработването й. 

Както казахъ нашите стопанства съ дребни 
и нема условия да се модернизиратъ, ето защо, 
требва обработването имъ да се постави на коо
перативни начала. За да не получа възражения 
ще забележа, че едно земледелско стопанство 
10—50 декара не може въ никой случай да по
държа нито тракторъ, нито жетварка още по-вече 
пъкъ върщачка. Тукъ именно кооперацията ще 
играе спасителна роля. Тя съ общи средства ще 
достави за общо служене горните оръдия. Вънъ 
отъ това, тя ще може да достави на низки цени 
химически торове и съ това ще се разреши въ
проса за изтощаването на почвата. Освенъ това 
кооперацията ще подготви своето общежитие къмъ 
единъ по-задушевенъ животъ. Тогава ще се пре
мине къмъ групиране на земята, а отъ тамъ и 
пълно модернизиране на стопанствата. Коопера
цията е, на която се пада честьта да спаси пъл
ното икономическо разорение на нашия селянинъ; 
тя е, която ще се предпази отъ спекула и съ 
произведените отъ него продукти. Всички знаятъ 
какво.става съ храните на селенина презъ време 
на харманъ. Още не овърхалъ и се зареждатъ 
бирници, лихвари, кръчмари и кои ли не да ис-
катъ данъци, лихви и сметки. Кредиторите му 
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знаятъ, че сега или никога ие ще взематъ. И се 
леиина се намира въ трудность—требва да взема 
огь хармана, да я носи на борсата. И носятъ 
всички производители презъ това време, защото 
всички еж длъжници . . . И презъ този сезонь въл
чите апетите на нашия грубо спекулативенъ ка-
питалъ нарастватъ. Те изкуствено повишаватъ це
ните на храните и ги взематъ на безценица. Това 
обезценяване заставя производителя да продаде 
по-вече огь колкото има за продаване, поради 
което житото отъ коледа не сетне се свършва. 
Ха сега! Лихвари, спекуланти и др. които му го 
даватъ 4 пъти по-скжпо, отколкото той го про-
далъ на борсата. Другъ би билъ въпросъть, ако 
потребителната кооперация въ село се подържа 
огь всички селяни. Тя би стигнала до положението 
на големо предприятие, което ще може да кре
дитира свеите членове презъ това време, когато 
имъ еж необходими средства. Те, срещу своите 
храни ще получаватъ суми, съ които ще посре-
щатъ задълженията си. И при благоприятенъ па-4 

варъ, кооперацията ще пласира тези произведе
ния на цени отговарящи на стойностьта имъ. По 
такъвъ начинъ нашия селянинъ ще избегне две 
злини: 1Тьрво—ще може да продава своите про
изведения на износни цени и второ, ще избегне 
вземането на пари съ неимоверно големи лихви» 

Че кооперацията е единствения факторъ, 
който е обновилъ културните страни и ще обнови 
България, въ: това не може да се съмнява, никой. 
Впрочемъ напредъ къмъ кооперацията, напредъ 

къкъ стопанско обновление и набавяне на Бъл
гария! 

Co Гюнъ-Догду. I май 1928 г. 

Хр, К а м б у р о в ъ (учител*.). 

СТОПАНСКИ ВЪПРОСИ 

Избиране яйца, млтачкн и отгледвоне 
малките пилето 

Следъ като любителя—птицевъдъ или 
стопаиинъ се установи на мЪкоя местна 
или чуждестранна кокоша раса, първата 
му работа е да се снабди съ яйца отъ из
браната раса. Набавилъ си веднзжъ яйца, 
не му остава освемъ да се погрижи за из-
люпване на пиленца по единъ отъ начините, 
които еж нему най-удобни: кокошка раз-
клопана, мисирка или ннкубаторъ. 

Има два начина на люпене пилета: есте-
ственъ и нскуственъ. Естественъ е когато 
пилетата се люиятъ отъ кокошка или пуйка, 
а изкуственъ, когато люпенето става съ 
инкубаторъ. 

И дума не требва да става за изку-

Публикуване прошошЪ HD Вар
ненски Окрменъ Съвегь. 

Продължение огь протоколъ fb 7 
Самото право е предметъ много отвлеченъ и субек
тивно понятие, Азъ смЪтамъ е много опасно да изло-
жимъ интересите на окржга и да не се скжпнмг, 
че заради гвоздея да изгубимъ коня Хонорара 
който пост. комисия ще плати и» зашитиикъ и*-
ш да го даде по закона а ще се направятъ усло 
вян. Вервамъ, че ще се намери лице за много 
по-малъкъ хонораръ да се съгласи. Говоримия 
езнкъ въ процеса какъвъ требва да бжде? 

Н Никодиевъ- Френски 
Д. Радчев». Тогава ефекта ял личния гоаоръ 

и произношение е другъ. Много значи при пър
вата инстанция ншнвш яасок» на делото ще се да
де и да ие се уповаваме на втората инстанция, 
Азъ предлагамъ следната резолюция: вменява се 
въ обязаносгь на пост. присжтсгвие да се погри-
де за кай-компетеигнл защита интересите на ок

ръга по делото заведено предъ гръцко-българ-
ската емиграционна подкомисия по искътъ на тъй 
наричаната за себе си гръцка община прогнвъ 
Варнен. окр. пост. комисия, за паричната стой-
иосгь м правоспособността на монзетнра жСв, 
Констянтииъ*, — като за цельта своевременно да 
ангажира единъ яли двама отъ най вещите Со
фийски адвокати. 

Секр. Н. Нмиолиеиъ Право е, че една по-
гол*ма защита ще бжде по добре. А.ть с%м% 
нмалъ и другъ лжть случай като юриегкмгсулгъ 
на варнен. община, по отношение отчужяапаие 
имоти на Каршбйтшчл прелъ морската градина и бла
годарение на направеното възражение еж парира» 
ни претенциите. Независимо огь това, че имоти
те по чл. 8 буква .а" на вероизповедните об
щини емигр. подкомисия пргсганала да гн раз
глежда. поч. съвегь може да увеличи предвиде
ните по делото разноски огь 20,000 лв. на 
100.000 лв. »ъ бюджетопроекта, които да раз
полагаме н въ завнеимосгь пазарлък* лш действу
ваме, 

Н. Паница. Азъ миела, че ангажирането ка 
защита се п*л*гш, защото като г. Ннколненъ ка-
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ствено люпене при начинающитЬ птице
въдни стопанства. За тЬхъ естественото 
люпене е най-удобно и съпроводено съ 
най-малки рискове. Майката — птица ще 
даде винаги най-добри резултати и ще от
гледа най-добре пилетата си. 

Следъ тези нЪколко встъпителни думи 
ще се опитаме да встжпимъ въ теоритиче-
ската и практическа область на поставе
ния въпросъ. 

Преди всичко требва да си набавимъ 
оплодени яйца. Това е най-първото и най-
сжществено условие при избора на яйцата, 

Оплодени яйца ще имаме, когато на 
8—10 кокошки има единъ петелъ. При по
вече кокошки й повече петЛи, не можемъ 
да бждемъ сигурни въ оплождането на яй
цата, понеже петлите се гонятъ и по тоя 
начинъ оставатъ много отъ кокошките не
покрити. 

Отъ оплодените яйца се избиратъ сред
но големите, съ правилна и безъ гънки или 
надебелена черупка. Взематъ се винаги 
пресни яйца, не по-стари отъ 15 дни. Яй
цата за насаждане требва да се пазятъ въ 
кошница, поставени полегнали, понеже въ 
изправените яйца зародиша се разрушава. 

Сега остава да имаме квачка или да 
разклопимъ мисирка. Въ първия случай, 
работата ни се улеснява много- За да сме 
сигурни, че квачката не ще напусне гнез
дото и по тоя начинъ развали яйцата, не 

за, че вснчки тия дела подлеждтъ за прекратя
ване» напримеръ ако имахме защита, щехме да знаемъ 
дали и нашето дело е прекратено. Азъ вервамъ, 
че ще се намери адвокатъ съ обществено чув
ство, който да се е насладилъ съ хубостите на 
курорта и ще приеме да защищава делото съ 
по-малко възнаграждение, още повече, че ние 
имаме единъ защитникъ отъ Пост. комисия, кой
то ще го улеснява. За цельта може да се плати 
20—30 най-много 40 хил. лв. 

Председателя. Въпроса се сведе да гласу
ваме резолюцията ма г. Ралчевъ, която ще пред
ложа на гласуване. 

Който е сьгласенъ да се вмени въ обяза-
ность на пост. прнсжтсгвие да се погрижи за 
най-компетентна защита интересите на окръга по 
делото заведено предъ гръцко българската еми
грационна подкомисия по искътъ на така нарича
ната гръцка община противъ Варненската окръ
жна постоянна комисия, за паричната стойность 
на правособственостъта на монасгира „Св. Кон? 
сгангинъ", като за цельта своевременно да анга
жира единъ или двама отъ най-вещите Софийски 
адвокати, моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 

требва да се насажда до като не пролежи 
поне три дни върху нЪколко яйца. 

Квачката, поставена на добре запазено, 
не много светло место, на 21 день отъ на
саждането й, ще ни излюпи здрави и бодри 
пилета. Самото гнездо се поставя върху 
земя или трева, за да може да има необ
ходимата влага за излюпване на пилето. 
До като трае мжтенето, на квачката не се 
дава зелена храна, за да не & се разслабва 
стомаха, понеже тя отъ застоялия животъ 
и безъ това е предразположена къмъ диа
рия. Водата, ежедневно сменяна и силна 
храна (царевица, ечемикъ) не требва да 
липсватъ отъ помещението на квачката, 
гдето сжщо требва да има песъкъ и сан-
дъкъ съ пресята пепель за ,кжпане. 

(Следва). 

Външната търговия 
презъ априлъ 

Външната търговия на България за ме-
сецъ мартъ и.априлъ остава да следва още 
оная тенденция на намаление, която започ
на отъ февруарий. Че това е така ни по-
казватъ предварителните данни на Б. Н. 
Банка. 

Споредъ техъ нашиятъ износъ за ап
рилъ е възлизалъ на 10,923 тона и 94:4 

Р Е Ш Е Н И Е №—35. 
Признаване отсжтствие на окр. съвет-

никъ Ж. Жб-тезавъ. Председателя съобщи, чее 
постъпила молба отъ окр. съветникъ Железъ 
Железовъ, съ която моли да му се признае от-
сжтствието отъ заседанието на Съвета на / т. м. 
по важни домашни причини. 

Гласувано окр. Съветъ РЕШИ: Уважава от-
сжтствието на окр. съветникъ Железъ Железовъ 
отъ съвета на 7 т. м. 

Р Е Ш Е Н И Е 37. 

Вземане решение за снабдяване съ кре-
постенъ актъ на местото въ »Св. Ненстан-
тинъ заменено съ онова на д-ръ Иолловъ 
впоследствие прехвърлено на г-жа Райна 
Д-ръ Хараусова ОТЪ СОФИЯ. Председателя съо
бщи, че е посгжпило писмо №—398 отъ 8 II. 
т, г. съ което изпраща. преписката по отчужде
ното место на д-ръ Моллоръ за закръгляване 
окр. стопанство „Св. Консгантинъ*. Молловъ 
продалъ своето место заедно съ отчуждената 
часть на г-жа Райна д-ръ Хараусова отъ София 
и последната е приела решението на оценителна-
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хил бройки, срещу вносъ 28,575 тона, който 
се изчислява на около 590 милиона лв. 

Още изчисленията на стойностите за 
износа не еж направени, но еждейки отъ 
намалението на нашия износъ за априлъ 
по количество, може да се предвиди, че и 
за априлъ търговския балансъ ще бъде па-
сивенъ. 

По артикули нашиятъ износъ за априлъ 
сравненъ съ месецъ мартъ т. г. се изразя
ва въ следните по характерни числа: 

Тютюнъ 
Царевица 
Яйца 
Брашно пшенично 
Пашкули 
Пшеница и 
Фасулъ 

червенка 

Розово масло 

априлъ 
(въ 

2.487 
6,075 

953 
470 

59 
799 
280 
181 

маргь 
i тонове) 

1.835 
7,958 

701 
1,333 

33 
1.173 

679 
182 

разлнн 

+ 6 5 2 
—883 
+232 
—ЬбЗ 
-г- 26 
—373 
—399 
— 1 

Отъ горните предварителни данни за 
нашия износъ презъ априлъ се вижда, че 
увеличение отбелявватъ въ количеството на 
износа въ сравнение съ месецъ мартъ само 
тютюна, яйцата и пашкулите. Всички оста
нали артикули, еж намалили своя износъ 
презъ априлъ. 

ХРОНИКА 

Печатница .Войниковъ* Варна. 

СЪ ЗАПОВЪДЬ Н 304 отъ 27 априлъ 
т.-г. на Варнен. окр. училищ. инспекция се 
глобява секр.-бирника при Чамурненската 
община Тодоръ Ив. Тодоровъ, за неизпълне
ние предписанието на закона за задължи
телното учение. 

ОБЩАТА стойность на изнесените сто. 
ки за м-ците януари, февруари и мартъ е 
1,458,350,134 лв, а тая на внесените стоки 
— 1,732,128,432 лева. 

ЗИМНИТЪ посеви изъ целата страна 
сд въ много добро състояние. Падналите 
напоследъкъ дъждове еж оказали твърде 
благотворно вляние върху посевите й, ако 
настоящата година не бжде тъй градоносна, 
както миналата година, може да се очаква 
много добра реколта. 

ДО СЕГА еж изнесени отъ България 
надъ 300,000 облагородени лозови пръчки; 
тази пролетъ търсенето на американски 
пръчки е твърде голЪмо, особено отъ Ро-
мжния и Гърция. 

ПРЕЗЪ месецъ априлъ е била изнесена 
отъ фабриките за въ вжтрешностьта на 

та комисия отъ 22. L 1926 г. и внесе въ окр. 
каса сумата 12000 лв. Въ случая требва да се 
издаде крепостенъ актъ на името новата собстве
ница. 

Предлагамъ тави преписка да бжде проучена 
отъ комисията на която възложихме да се зани-
мае съ преписката по закръгление границите т 
окр. стопанство. 

Който е съгласеиъ преписката да бжде проу
чена отъ комисия въ съставъ: Филипъ Рлфаилоггь, 
Д. Дабковъ и Гавр. Цоикоаъ, моля да се вдигне 
ржката. 

Р Е Ш Е Н И Е М—>35. 

Възлагаме на комисия прзучилието мол
бата на коол. „Чернимор*" съ иоято иска 
да й ее отпуотие часть отъ ззяммщето на 
явиастира .^в. Константин*-* за обзавеж-
дане модерно стопанство на ииоцисмоним на
чала. Председателя съобщи, че е лосгжпило зая
вление отъ произвол кооперация „Черио^море* — 
Bjpna, съ което моли да й се огдадатъ отъ окр. 
.Са Константин* • 98 дек. зелен, градини» 96 

дек. ниам, 18 ден. лозе съ сградите, служащи 

за обори, свинзрникъ н млекарница аа обзавеж
дане модерно стопанство на концесионни начала. 

За аа можемъ да се произнесемъ по тази 
молба, за* моля да назначим* комисия аа проу
чването й. която да направи своя докладъ в* 
Съвета. 

Който е сьгласень тази комисия да се със
тои отъ трима души, ноля да си вдигне рдката. 

болшинство — приема се. 

Кой го е съгласен* и* комисията да илнзатъ 
онр. съгегми.ж Петр. Каракунсвъ* Н Паница и 
Ангслъ Манолов*, иолп дш ся вдигне ржката* 

Болшинство — приема се. 

Определяне диеянм* ведъ за идното за
седание. Председателя съобщи» че дневния ред* 
за утрешното заседание, което ще се състои в* 
2 ч. сл. пл*с l ) Експоде на пост. лрисжтстане 
първо четене бюажетопроекта за 1928/29 г. иа 
Окръга и дебати по него, 2) Изложение на спе-
циалиси и 3) Ранни 

Заседанието се елитна a* IS часа. 
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страната за консумация 2,192,247 кгр* за-
харь, отъ който е постжпило акцизъ 9 9 
милиона лева. За. сжщия месецъ на мина
лата година било изнесено 1,210,745 кгр. 
захарь, отъ който е постжпилъ акцизъ 5 
милиона лева. 

СПОРЕДЪ сведенията получени отъ ми
нистерството на земледйлието отъ падна
лите напоследъкъ изъ страната градушки, 
рапицата е пострадала. Особено много е 
опустошена въ Свищовско, Белинско, Тър
новско, Горно-Ореховско и въ много други 
села. Опустошението нйкжде е достигнало 
до 50—60 на сто. 

РЕДАКЦИЯТА изказва своята благодар-
ность на Козлуджанския, Белевския, Па-
шаитския и Преселския секр.-бирници за 
изплатения абонаментъ на Окр. вестникъ 
за т. ф. год., а сжщо така и на Марковското 
училищно настоятелство. 

Ш Район, Ннспекщъ: Б. Д. ГЕНЧЕВЪ—Впгнп. 

ДжафврлнЯско учнлнщ. настоятелство 
Варненска околия. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 6 

с. Джаферлий, 28 Априлъ 1928 г. 

Обявява се на интересуюшигЬ се че на 
11 день отъ публикуването настоящето въ 
Вари окр. вестникъ, въ кацеларията на 
първоначалното училише отъ 10—12 часа 
преди обЪдъ, ше се произведе търгъ за 
отдаване подъ наемъ съ срокъ отъ 8 го
дини, начиная отъ 1 юний 1928 год до 1 
юний 1936 год., следния училишенъ имогь 

1) Нива „Ташлж-Пунаръ отъ 2 декара. 
Залогъ за правоучастие въ търга е 

10% върху последната наддапена сума. 
Всички разносни по публикация и гербъ 
еж за см_тка на наемателите. 

ПоемнитЪ условия могатъ да се видятъ 
всЪки приежтегвенъ денъ въ канцелария
та на първоначалното училише. 

Председатель: С Станевъ 

Секр. Гл. у-ль: (не се чете) 

П Р О Т О К О Л Ъ X 8 

На Варненския окржженъ Съветъ, II редовна 
сесия, ХШ избирателенъ перкодъ. 

Заседание отъ 9 февруарий 1928 год= 

Присжтствуватъ: тридесеть окр. съветници, 
а отежтетвуватъ — три. 

РЕШЕНИЕ №—36 
Председательтъ даде думата на члена отъ 

Пост. Комисия Хр. Митевъ, който направи своето 
изложение (експозе) по бюджетопроекта на окрж* 
га за 1928/29 год. 

Прочете се на първо четене бюджетопроекта 
на Окръга за 1928/29 год., който предварител
но бе раздаденъ на окр. съветници. 

Председателя* Иска ли некой думата по 
изложението. 

Hi Паница. Г. г. окр. съветници, бюджета, 
както всички знаете, това е програма и планъна 
действие на пост. комисия. Тя е единъ нлшъ из-
лълнителенъ органъ. Ние се събираме тукъ все

ка година* изготовляваме бюджета, чертаемъ тая 
програма, определяме всички действия за удо
влетворение нуждите на пост. комисия и по та-
къвъ начинъ чертаемъ политиката която ще треб
ва да се следва въ нашия окръгъ въ стопанско» 
санитарно, културно и др. отношения. Бюджето
проекта така както е представенъ не се различа
ва много отъ миналогодишния. Той както мина* 
логодишния не е реаленъ, искренъ бюджетъ. Азъ 
знамъ предварително възраженията които ще ми 
се направятъ отъ противната страна относно реал-
ностьта на същия, че днесъ особено следъ вой
ните и стопанската криза реаленъ бюджетъ е 
невъзможенъ. Знамъ още, че това ще се свър
же съ тежкото економическо положение и репи* 
гите на Ньойския договоръ и пр. но знаейки 
всички тия причини, които не еж само за Вар
ненски окржгъ, ще кажа, че ние направихме едно 
значително отклонение отъ възможното да се 
направи. Ние които гласимъ тукъ бюджета, опре
деляме програмата на пост. комисия требва да 
се стремимъ да с ъ з д а д е м ъ п о ч т и реа
ленъ, такъвъ. Но нека се спра на изложението на 
пост. комисия, на ония факти и обстоятелства 
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кистантиновско училищ. настоятелство ™"™«"Yt£L\\?u?m8С*КИ день йЪ 

ттт . , . • • • - " ' училищната канцелария. 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 58 
с. Константиново, 10 Май 1928 г, 

На 13 юний 1928 година отъ 2 до 4 
часа следъ обЪдъ въ общинската канцела
рия ще се произведе търгь съ явна конку
ренция за отдаване подъ наемъ презъ тазъ 
годишния косидбенъ сезонъ следнит* учи
лищни ливади: 

1- Ливада „Геренъ" отъ 50 декара 
2. Ливада .Скеля- отъ 16 декара. 
3. Ливада „Ср-Ьдния-чаиръ" отъ 20дек. 
4. Ливада »Щарланъ" отъ 8 декара. 
5. Ливада „Рамаданъ- отъ 42 декара. 
Залогъ за правоучастиевъ търга е 10% 

върху първоначалната цена, която ще се 
определи въ деня на търга за всЬка ли-
вада. 

Закона за бюджета, отчетностьта и 
предприятията е задължителенъ. 

Разноските за публикация, гербъ и др.. 
както и 5% такса за учителския фондъ еж 
за сметка на наемателя. 

ПоемнигЬ условия и другите тържни 

Председатель: В. А. Георгиевъ 
Секретарь*Гл. учитель: Д. Сребровъ 

Буршлпрско Българско учил. н-ство 
Провадийско. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
М 40 

с. Бурханларъ, 1. v 1928 год 
Обявява се на интересующит*, че ни 

единадесетия день отъ 3—5 часа после плад
не отъ публикуване настоящето въ "Вар
ненски окр. вестникъ* въ помещението на 
училището въ с. Бурханларъ, ще се произ
веде търгъ съ явна конкуренция за отда
ване подъ наемъ за срокъ отъ три години 
следния училищенъ имотъ; 

1) Керемидарница. 
Първоначална цена 1000 лв. годишно. 
Залогъ за правоучасте въ търгътъ 10%* 
Разноски за гербъ и за публикации за 

сметка на наемателя. 
Огь настоятелството 

които ни давагь право д* твърдимъ, че нищо не 
е направено, както» че и следующата година ще 
бъде сжщото положение, защото ние ще правимъ 
програма, книжна политика, която ще се изпъл
нява по начинъ какго пост. комисия намери за 
добре, Ето защо въ едно огь миналите заседа
ния искахъ да ми се дадатъ цифри за посгжпле-
иия и разходите по изтеклия бюджегь до 31 
декемприй мин. година, Отъ тия п»фри вие мо-
жемъ да направимъ известни заслючеиия, но на* 
шит* пълни заключения щехме да направимъ, яко 
всички цифри беха ни дадени. Сега ни се дадо
ха такива само по параграфа, безь обаче да се 
дадагь канъ с ъ изразходвани по точките въ та
блиците. Какво значение има това. Това е въ 
свръзка съ оня реаленъ бюджегь който иие тре
бва да изготвим*. а не съ представения пн та-
къвъ съ надути иифрн. Това ясно личи отъ те 
кутия бюджегь приходната часть на който въз
лиза около 15,000 ,00 ла., а въ сжщиость тол-
кова не постжпва. въ касата на пост. комисия, 
Предъ видъ на това че пръхнпнигЪ не постжп-
вагь, то и тия цифри не могагь да отговарягь 
»а ония които с« предвижпатъ да постжпять. Но 

затова пъкъ всичко получено огь пост. комисия 
не се разходва пропорционално за всички нале
жащи нужди напр земледелис, санитарно лЬло 
и др., а еж разходвани само вь едно направле
ние, като по такъвъ начинъ се измества оная 
политика, която би следвало пост. комисия като 
нашъ и.пгьлнмтелеиг орган?» да елель* Намъ ни 
е отнета иъзможнпстьтл да вилнмъ точна какво 
се с харчило за зсмгдЬлието иъ tiup*r$t защото 
изразходваната сума с дадена ьГш,хо< когато пъ 
този нараграфъ влиза и окр. стопанство „Са, 
Константин**. А*ъ смйгамъ че голтш* чааь ot% 
разхода по този параграфъ отъ 352,416 до. m 
еж помирисали зсчлсдЪлисто. а еж погълнати отъ 
надпичарски служби въ моиастира «Св. Констам* 
тинъ*. Ако имахме реаленъ бюджегь положение* 
то mej;jc да бжде ло друго, когато се събирагь 
приходите неминуемо и разходите tutaa да се 
извършват* по всеки яармра^ъ Ето защо бю
джетопроекта требва да се състави колкото се 
може по-рсалеиь, ла не се кадугагь ич^рптЪ. ла 
се вписват* приходи които смитаме, че сигурно 
ще постжпягь и по таювъ иачмиъ пост. комисия 
не може да не изпълнява решенията и мероприя-
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тията за които окр. съветъ си казалъ думата. 
По прихода: Така както е представенъ въ 

глава първа има известни цифри които еж из
куствено надути, като за н^кои отъ техъ съ да
дени обяснения въ доклада на пост. присътствне, 
обаче требва да се предполага, че те съ впи
сани само за уравновесяване иа бюджета. Напр. 
отъ топли морски бани е предвидено да постъпи 
30,721 лв., когато въ бюджета за мин година е 
постъпило само 17,500 лв. срещу предвидените 
30,000 лв. Предвидената сума отъ окр. вестникъ 
н%ма да постъпи както не е постъпвала до сега. 
Отъ продажба на цветя предвидено да постъпи 
50,000 лв., а по текущия буджетъ постъпило 
8,843 лв., същата цифра ще имаме и къмъ края 
га бюджетното упражнение, Такси за удстоовере-
ния—10,000 лв. която въ никой случай не може 
да се реализира. Тукъ ще требва да изкажа едно 
мое гледище, което вервамъ да бъде гледище и 
на групата отъ която изхождамъ по отношение 
§—6. По него се изискватъ отъ общините въ 
окръга сумата 1,522,000 лв. за издръжката на 
санитарния персоналъ и жребцовите станции въ 
окръга. Действително нуждата отъ лекари и са-
нитаренъ персоналъ въобще за селата е безспор
на, която вервамъ никой нема да отрече. Но 
въпроса който се поставя за разглеждане е, съ 
ли въ състояние селските общини да дадатъ 
своята помощь за издръжка на тоя персоналъ. 
Нашите общини съ бедни по-големата часть отъ 
приходите на които требва да внасять въ про
центи по различни фондове. Едва 20°/0 остава на 
разположение на общините за реализиране на 
стопански и други мероприятия въ селата си. 
Ето защо нашето село е занемарено. Но сега 
ние ги поставяме въ още по-трудно положение. 
Те никога не ще могатъ да удовлетворятъ свои
те училищни настоятелства, издръжката на учи
лищата, житни хамбари, устройство трапезарии и 
др., при тези нови облагания съ които се нато-
варватъ. Ето защо, моето мнение е да не оча 
кваме отъ селските общини нищо и това перо 
премахнемъ. 

По разходната часть: Онова което бие на 
очи въ представения бюджетопроектъ е увеличе
ние на чиновническите заплати. Всички заплати 
на чиновниците въ пост. комисия съ увеличени 
въ единъ размеръ, който далечъ се различава 
отъ заплатите които получавагь чиновниците въ 
държавните учреждения. Грешка прави пост. при-
сътствие като прави сравнение съ общинските 
чиновници. Азъ не намираиъ тия заплати за до
статъчни да могатъ чиновниците да удовлетворя-
вагь своите културни нужди и да водятъ единъ 
сносенъ животъ. Противопоставяйки се на това 
азъ изхождамъ отъ обстоятелството, че пост. при» 

ежтетвие е занемарило другите нужди. Таблица
та №—3 е изпъстрена съ нови цифри. Отъ ар-
хиварските длъжности нататъкъ съ изключение 
на ветеринарните Фелшери заплатите съ увели
чени. Въ сравнение заплатите на държавните чи
новници ние плащаме 2—3 пъти по големи та
кива. Архиваръ получава 50,000 лв,, годишно, 
машинописеца 60,400 лв или повече отъ 5,000 
лв. мес. заплата и др. Като правя сравнение ме
жду заплатите получавани отъ държавните чи
новници ще видите, че председателя на окр. 
еждъ едва получава касиерската заплата на пост. 
комисия, а членовете на съда — проверителски* 
те заплати 

Неколко думи по отношение таблица №—10. 
Погрешно вписвате окр. стопанство съ вашите 
надничари въ тази таблица, която нищо общо 
нема съ земеделието а служи само да крепите 
вашите партизани. Азъ искамъ да се впишатъ 
сумите изразходвани по тази таблица цифри по 
цифри, за да се види, че оиая цифра отъ 87,016 
лд £ похарчена аа окр. стопанство „Св Констан-
тинъ" на разни надничари по парка, електр. ин
сталация и нр. Азъ съжалявамъ, че пост. коми
сия до сега никога не се е сетила да даде едно 
изложение за това стопанство, какви прнходи с^ 
постъпили и какво е похарчено за него. Азъ Ще 
кажа, че нема да ги видимъ никога, защото въ 
стопанството съ похарчени много по големи суми 
отъ ония които се харчатъ за него, защото тамъ 
е место където пост, комисия безпогледно от
хранва партизани. 

Ф. РаФЯИЛОВЪ* Когато говорите за земеде
лието, четохте ли въ изложението на пост. коми
сия какво е похарчено за него? — Сумата 
500,000 лв. 

Н. Лама-цз. Тямъ е грешката, че не ни се 
даватъ цифри. По подигане скотовъдството: Ми
налата година предвидено 580,000 лв., а тази 
година 890,000 лв. Ето едно големо намаление, 
което не е безъ значение. 

Председателя: Защото тази година нема 
да се доставятъ медикаменти, следователно и при
ходи по техъ нема да има. 

П вдеедателя. Дебатите продължавате 
Има думата г. Паница. 

Н. Паница. Споменава се едно перо въ §-4 
на таблица №—10. Дали това е една грешка и 
има ли връзка съ земеделието? 

Ф РаФаилвВъ. Директора на катедрата го
вори за техъ които съ въ връзка съ земеде
лието, 

Н. Паница. Таблицата по санитарното по
вдигане е най много окастрена. Миналата година 
е предвидено 650,000 лв.. а тази година — 
105,000 лв. (Следва). 


